
Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva v Sokoli konaného   

dňa 09.12.2024 

 

Termín konania :        09.12.2024 

 

Miesto konania :         sála kultúrneho domu 

 

Prítomní poslanci:      podľa prezenčnej listiny – príloha zápisnice 

 

Program zasadnutia obecného zastupiteľstva: 

 

1. Otvorenie zasadnutia. 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice.   

3. Voľba návrhovej a mandátovej komisie.  

4. Schválenie programu  zasadnutia OZ. 

5. Kontrola prijatých uznesení. 

6. Informácia starostu o svojej činnosti od posledného zasadnutia – ústna informácia.  

7. Návrh plánu činnosti hlavnej kontrolórky na 1. polrok 2025. 

8. Stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu rozpočtu na rok 2025 a nasledujúce roky 

2026 a 2027. 

9. Rozbor hospodárenia za 1. až 3. kvartál za rok 2024. 

10. Návrh rozpočtu na roky 2025 – 2027. 

11. Návrh VZN o podmienkach prideľovania obecných nájomných bytov a spôsobe 

výpočtu nájomného.  

12. Návrh VZN o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady.  

13. Návrh VZN o nakladaní s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na 

území obce Sokoľ. 

14. Žiadosti o dotáciu – FK Považská Sokoľ.  

15. Žiadosť o dotáciu - JDS v Sokoli.  

16. Dodatok č. 1 k Dohode o zriadení spoločného obecného úradu, s účinnosťou dňom     

01.01.2025. 

17. Žiadosť o poskytnutie dotácií a účelových finančných prostriedkov z rozpočtu 

Košického samosprávneho kraja podľa VZN č. 9/2011 v platnom znení na realizáciu 

projektu s názvom ,,Vyhliadka z veže hradu Sokoľ“.  

18. Vyradenie drobného neupotrebiteľného majetku. 

19. Správy o vykonaní kontroly v rámci plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 

obce  za obdobie I. a II. polroku 2024. 

20. Žiadosť o dotáciu Enduro klub Tepličany - TRAIL RUN - bežecké preteky. 

21. Časový harmonogram zasadnutí na rok 2025. 

22. Plán kultúrnych, športových a spoločenských podujatí na rok 2025. 

23. Rôzne. 

24. Diskusia. 

25. Záver. 

 

K bodu č. 1 a 4 

Starosta obce privítal prítomných a skonštatoval, že obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. 

Prítomní boli všetci poslanci. Hlavná kontrolórka obce sa zasadnutia obecného zastupiteľstva 

z rodinných dôvodov nemohla zúčastniť.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 153. 



 

K bodu č. 2 

Za overovateľov zápisnice boli určení Josef Hofman, Bc. Igor Vajda  

Za zapisovateľku bola určená Ing. Ivana Mlynáriková. 

 

 

K bodu č. 3 

Do návrhovej a mandátovej komisie boli zvolení: 

- predseda: Peter Kišiday 

- člen: Michal Hreščák 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 152. 

 

 

K bodu č. 5 

Na predchádzajúcom zasadnutí obecného zastupiteľstva bolo prijatých 10 uznesení, konkrétne 

uznesenia č. 142 – 151. Uznesenie č. 137/2024 nebolo splnené, výzva bola zrušená. V prípade, 

že bude vyhlásená nová výzva, obec opätovne podá žiadosť.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 154. 

 

K bodu č. 6 

Starosta obce informoval prítomných o svojej činnosti od posledného zasadnutia.  

- pracovné stretnutia v obci Kalša a kongrese v Brezne s Richardom Rašim MIRRI 

a štátnym tajomníkom p. Kaliňákom  v súvislosti  s výzvami a čerpaním prostriedkov 

z dotácií ako aj k dofinancovaniu samospráv v dôsledku výpadku podielových daní, 

- viacero pracovných stretnutí v súvislosti so zmenou majiteľa spoločnosti Fúra, s. r. o. 

a rokovania v súvislosti s dodatkom k zmluve o zbere, vývoze a likvidácií odpadu, 

- spracovanie, odoslanie a doplnenie záverečných správ a žiadosti o platby v súvislosti 

s rekonštrukciou MŠ - k 28.11.2024 zo strany Ministerstva školstva boli všetky platby 

uhradené,  spracovanie podkladov, konzultácie prepočty, rokovania v súvislosti 

s podaním projektového zámeru na dofinancovanie realizácie výstavby kanalizácie 

a ČOV, riešenie navýšenia nákladov so zvyšujúcim sa DPH od nového roku na 23 %, 

čo má za následok aj navýšenie ceny z VO o 80 700,- €,  

- účasť na súdnom pojednávaní žalobca p. Martinásek, vs. žalovaný obec Sokoľ – určenie 

vlastníckeho práva k pozemkom v lokalite Uhrinč, rozhodujúce pojednávanie 

naplánované na deň 27.11.2024 bolo z dôvodu choroby žalobcu odročené,  

- účasť na parciálnej porade Eurobusu v súvislosti s požiadavkami občanov na plánované 

zmeny cestovného poriadku, 

- zabezpečenie materiálu a samotnej opravy kanálu na križovatke ul. Pažitná a Orlia, 

- zabezpečenie v zmysle zmluvy potrebného školenia pre členov MOaPS, 

- zabezpečenie a nákup zimných ochranných pracovných prostriedkov a oblečenia pre 

pracovníkov obecného úradu, MOaPS a pracovníkov na Hrade Sokoľ,  

- pracovné stretnutie s pracovníkom katastra k prenájmu pozemku v lokalite pod Balkom 

od Urbarníkov obce Sokoľ,  

- pracovné stretnutie s právnym zástupcom p. Sotolářom k prerokovaniu podkladom 

a kontroly potrebných dokumentov v súvislosti so zriadením DHZO, 



- pracovné stretnutia so zástupcami VVS a.s. v súvislosti s plánovanou realizáciou 

výstavby kanalizácie a ČOV- zabezpečenie dozoru zo strany VVS a.s., sfunkčnenie 

a kontroly zrealizovanej časti stoky a  potrebe vysporiadania pozemkov pod 

zrealizovanou stokou, ako aj zabezpečenie podkladov k samotnej kolaudácií a to do 

času ukončenia realizácie stavby, 

- účasť na zasadnutí kooperačnej rady UMR Košice, schválenie projektového zámeru na 

dofinancovanie realizácie výstavby kanalizácie a ČOV, zabezpečenie podkladov 

k samotnému podaniu žiadosti o dotáciu,  

- zabezpečenie podkladov k 1. výzve Environfondu na doplnenie žiadosti k dodatku 

k zmluve o poskytnutí dotácie po ukončení VO, stretnutie s projektantom                                      

p. Hnidiakom - Enviroline, projektantom Elprokan, budúcim stavbyvedúcim 

spoločnosti Ohla ŽS a.s. p. Vargom – čaká sa na kontrolu vyžiadaných podkladov, 

- zabezpečenie údržby vozidiel, výmena pneumatík, STK a EK traktor a príves za traktor, 

- zabezpečenie opravy a údržby kosačiek, 

- účasť na zhromaždeniach starostov v Budimíri  k prechodu SOU Beniakovce na obec 

Budimír, k zmene štatutára a spôsobu financovania a fungovania SOU, 

- pracovné stretnutie ku kontrole železničných priecestí v katastri obce Sokoľ, 

- pracovné stretnutia s projektantmi k možnosti prepracovania projektovej dokumentácie 

a zosúladenie s pripravovanou výzvou- splnenie podmienok požadovaných úspor, 

- účasť na kolaudačných konaniach - Vaško, Božinovská, Lastovecký, 

- spracovanie a podanie žiadosti o dotáciu TERRA INCOGNITA v súvislosti s obnovou 

hradu Sokoľ s názvom projektu ,,Vyhliadka z veže hradu Sokoľ“, 

- zabezpečenie inventarizácie hasičského vozidla Iveco, 

- pracovné stretnutie s pracovníčkou Úradu vlády p. Drabíkovou v súvislosti 

s rekonštrukciou materskej školy, 

- pracovné rokovanie k príprave realizácií výstavby kanalizácie a ČOV - s riaditeľom 

divízie OHLa ŽS a.s. p. Latiakom, predstavenie spoločnosti a stavieb realizovaných 

uvedenou spoločnosťou, 

- zabezpečenie prípravy reportáže k projektu Ľudia a Hrady – reportáž odvysielaná v 

správach RTVS, pracovné stretnutie s pracovníčkou z úradu vlády  p. Hajdučekovou 

v súvislosti s realizovanými projektmi a výskumom identifikovať príklady dobrej praxe 

pri zamestnávaní ľudí z MRK, 

- pracovné stretnutie civilná ochrana OÚ Hroncova, 

- zabezpečenie údržby verejného priestranstva, orez stromov, čistenie rigolov od lístia, 

oprava výtlkov v chatových lokalitách – zasypávaním a vyrovnávaním, 

- zabezpečenie montáže vianočnej výzdoby, 

- príprava a realizácia Mikuláša pre deti s trvalým pobytom v obci Sokoľ. 

Okrem bežných prevádzkových činností sa starosta zúčastnil nielen na rokovaniach, ale aj na 

poradách a školeniach.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 155. 

 

 

 

 



K bodu č. 7 

Nakoľko hlavná kontrolórka obce sa nemohla zúčastniť zasadnutia obecného zastupiteľstva, 

starosta obce v jej mene predniesol „Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce 

Sokoľ na I. polrok 2025“. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 156. 

 

K bodu č. 8 

Stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu rozpočtu na rok 2025 a návrhu na rok 2026 a 2027 

prítomným predniesol starosta obce.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 157. 

 

K bodu č. 9 

Rozbor hospodárenia a čerpanie rozpočtu za I. – III. kvartál v roku 2024 je súčasťou rozpočtu. 

Rozpočet a rozbor hospodárenia bol s poslancami podrobne prejednaný na pracovnej porade. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 158. 

 

K bodu č. 10 

V súvislosti so zostavením rozpočtu na rok 2025 obec rátala so zmenou v celkovej výške 

podielových daní. Ráta sa, že v roku 2025 obec dostane podielové dane nižšie o približne 

96 000,- €. V roku 2025 budú materské školy financované štátom. Na základe vyššie uvedeného 

starosta obce zostavil rozpočet, ktorý predniesol prítomným.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 159. 

 

K bodu č. 11 

Pri prideľovaní obecných nájomných bytov obec postupovala v zmysle VZN z roku 2009. Bolo 

potrebné ho aktualizovať najmä z dôvodu legislatívnych zmien. Návrh VZN bol zverejnený na 

úradnej tabuli, zaslaný poslancom a prejednaný na pracovnej porade.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 160. 

 

K bodu č. 12 

V súvislosti s prechodom spoločnosti Fúra, s. r. o.  pod spoločnosť Kosit, a. s.  so zmenou 

legislatívy a navýšením nákladov spoločnosti Kosit so spracovaním odpadu, je potrebné zvýšiť 

poplatok za komunálny odpad zo súčasných 30,- €/osoba/rok na 40,- €/osoba/rok. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 161. 

 

 

K bodu č. 13 

Návrh VZN o nakladaní s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území 

obce Sokoľ bol zverejnený na úradnej tabuli, zaslaný poslancom a tiež bol jedným z bodov 

pracovnej porady.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 162. 

 

K bodu č. 14 

FK Považská Sokoľ doručil obci Sokoľ žiadosť o dotáciu vo výške 10 000,- € na rok 2025. 

Žiadosť bola prejednaná na pracovnej porade a na základe finančných možností obce bola FK 



Považská Sokoľ schválená dotácia 8 000,- €. V prípade, že zo strany štátu dôjde ku kráteniu 

finančných prostriedkov, obec pristúpi ku kráteniu poskytnutej dotácie.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 163. 

 

K bodu č. 15 

V súvislosti so žiadosťou ZO JDS v Sokoli o poskytnutie dotácie v celkovej výške 6 200,- € 

(5 000,- € JDS; 1 200,- € FS Sokoli) poslanci schválili maximálnu výšku poskytnutej dotácie 

vo výške 5 000,- €. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 164. 

 

K bodu č. 16 

S účinnosťou od 01.01.2025 prechádza SOU Beniakovce pod obec Budimír. Štatutárom 

spoločného obecného úradu bude starosta obce Budimír. Sídlo ostáva nezmenené (Kmeťova 

20, Košice) 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 165. 

 

K bodu č. 17 

Obec Sokoľ požiadala o dotáciu z programu TERRA INCOGNITA. Maximálna výška 

poskytnutej dotácie je 20 000,- €. V prípade schválenia dotácie obec plánuje na Hrade Sokoľ, 

konkrétne na veži umiestniť zábradlie a 3D odliatky mincí. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 166. 

 

K bodu č. 18 

Základná škola bola zrušená v roku 2019 uznesením č. 97/2019. Nakoľko majetok zo zrušenej 

školy má obec ešte stále vo svojej evidencii, je potrebné ho vyradiť. Obec Kostoľany nad 

Hornádom požiadali obec Sokoľ o darovanie nepotrebného majetku zo zrušenej školy – lavice 

a stoličky. V prípade, že bude obci doručená žiadosť, obec bude v tomto smere nápomocná.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 167. 

 

K bodu č. 19 

Starosta obce prítomným predniesol „Správu o vykonaní kontroly v rámci plánu kontrolnej 

činnosti hlavného kontrolóra obce za obdobie I. a II. polroku 2024“. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 168. 

 

K bodu č. 20 

OZ Enduro klub Tepličany zastrešuje aj bežcov a organizuje TRAIL RUN – bežecké preteky. 

V tejto súvislosti požiadali o dotáciu.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 169. 

 

K bodu č. 21 

Starosta obce Sokoľ predniesol informatívny plán zasadnutí obecného zastupiteľstva na rok 

2025. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 170. 

 

K bodu č. 22 

Vzhľadom k tomu, že v budúcom roku by sa malo začať s výstavbou kanalizácie a ČOV  a obec 

má povinnosť spolufinancovať túto stavbu, starosta obce informoval o nezáväznom pláne 

kultúrnych, športových a spoločenských podujatí na rok 2025. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 171. 

 



K bodu č. 23 

Vzpieračský klub Družstevná pri Hornáde požiadal obec Sokoľ o dotáciu vo výške 600,- €. 

Vzhľadom na súčasnú finančnú situáciu obec žiadosti vyhovela a schválila klubu dotáciu vo 

výške 250,- €. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 172. 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Sokoľ sa uznieslo v schválení odmeny pre kontrolórku obce Sokoľ 

vo výške 30% z mesačného platu hlavného kontrolóra za mesiac december 2024. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 173. 

 

V zmysle Smernice č. 1/2022 o odmeňovaní poslancov a členov komisií obecného 

zastupiteľstva v Sokoli starosta obce predniesol odmeny poslancov, kde sú zohľadnené ich 

účasti na pracovných poradách a zasadnutiach obecného zastupiteľstva, pomoc pri akciách 

organizovaných obcou, osobná angažovanosť. 

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 174. 

 

Poslanec Michal Hreščák predniesol návrh na jednorazové navýšenie platu starostu obce 

v mesiaci december o 60%. Od januára ostáva plat starostovi obce navýšený o pôvodných                      

20 %.  

K tomuto bodu programu bolo prijaté uznesenie č. 175. 

 

Záver 

Starosta obce poďakoval prítomným za účasť, poslancom poďakoval za ich pomoc a poprial 

krásne prežitie vianočných sviatkov. 

 

 

 

Overovatelia zápisnice 

 

Josef Hofman   ................................................... 

 

Bc. Igor Vajda   ....................................................   

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Ľuboš Šuca 

    starosta obce 

 

 

 


